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A teljes vonal megújult a nagyprojektben - A kivitelezés 4,9 milliárd forint

Két hét múlva újra jár az 1-es

Az Indóház tér szemet gyönyörködtetően fiatalodott meg. Hamarosan pihentetni lehet a villamospótló autóbuszokat.

Az 1-es vonal belvárosi 
és Indóház téri szakaszán 
is az utolsó simításokat 
végzi a kivitelező. Decem
ber közepén várhatóan a 
teljes egészében megújult 
vonalán közlekedik a vil
lamos.

— A Széchenyi téren a kerté
szeti tereprendezéssel a na
pokban befejezte a munkát 
az 1-es villamosvonal felújí
tását végző kivitelező. A 
korszerű, a korábbinál lé
nyegesen halkabb pálya ér
dekessége a bíróság és nagy
posta előtti, környezetbarát 
füves vágány - tájékoztatott 
Csanádi Zoltán, a tömeg
közlekedési nagyprojektet 
lebonyolító Szeged Pólus 
Nonprofit Kft. projektigaz
gatója. A Kelemen utcában 
és a Zrínyi utcában a na
pokban készül el a térbur- 
kolatos járda. A vágány épí
tés is lezárul; a pályamező 
és a szegélykövek közötti te
rület kibetonozása, illetve 
aszfaltozása az utolsó moz
zanat. A Somogyi utcai ke
reszteződés ismét két irány
ban átjárható.

Az Aradi vértanúk terén 
befejeződött a peronépítés; 
a nagyprojektben megvaló
sult megállókhoz hasonlóan 
itt is akadálymentes, maga
sított peron segíti a ki- és 
beszállást, a látássérültek 
eligazodását eltérő színű 
térburkolat könnyíti meg. A 
téren fedett esőbeálló és 
korszerű utastájékoztató 
rendszer szolgálja majd az 
utasok kényelmét.
Folytatás az 5. oldalon

Fellobbant az első gyertya
A 2011/2012-es évad

ban csodájára járnak a 
Szeged Beton férfi vízilab
dacsapata káprázatos me
netelésének. A nyáron ér

Kiss-Rigó László szeged—Csanádi megyés püspök és Botka László, Szeged polgármeste 
re gyújtotta meg múlt vasárnap az első gyertyát a Dóm téri adventi koszorún. Az ország 
egyik legnagyobb, mintegy 10 méter átmérőjű ünnepi koszorújának gyertyáit aracso 
nyig minden vasárnap az egyházak és a közélet képviselői közösen gyújtj meg.

Sporttörténelmet írt a Szeged Beton pólócsapata

Kupagyőztes!
kezett vezetőedző, Vincze 
Balázs irányításával a Ti
sza-partiak szárnyablak a 
bajnokságban, a Bajnokok 
Ligájában is jó pozícióban

várják a folytatást, a ma
gyar kupát pedig a klub 
történetében először meg
nyerték!
Folytatás a 8. oldalon

A kupagyőzelem után a csapat a városháza előtt ünnepelt.

2011. december A város közérdekű információs lapja

ek
on

yv
ta

r.s
k-

sz
eg

ed
.h

u



ek
on

yv
ta

r.s
k-

sz
eg

ed
.h

u2* Szegedi Tükör 2011. december

Lejárnak az ügyfélkapus jelszavak — ügyintézés interneten

Újdonságok az okmányirodán
Az év vége közeledtével a megnövekedett ügyintézési 

kötelezettségek és lehetőségek miatt jelentős változások 
történnek ezekben a napokban a szegedi okmányirodá
ban. Néhány fontos és hasznos információt gyűjtöttünk 
csokorba Kaprinayné Rádi Gizella irodavezetővel.

December 31-éig bővült az 
ügyfélfogadási idő, ugyanis 
a csütörtöki napokon is 
minden ügykörben lehet 
ügyeket intézni. Internetes 
időpontfoglalásra és ügyin
tézésre is van lehetőség a 
www.magyarorszag.hu kor
mányzati portálról indulva 
az ügyfélkapun keresztül.

Ügyfélkapu nyitására az 
okmányirodában személy
azonosítás és regisztrációs 
eljárás után van lehetőség, 
de fontos, hogy az időpont
foglalás regisztráció nélkül 
is megy. Uj lehetőség, hogy 
az ügyintézés díját most 
már minden ügyfajtánál 
bankkártyával is ki lehet 

egyenlíteni. Természetesen 
továbbra is lehetőség van a 
csekkes befizetésre.

Fontos felhívni azok fi
gyelmét, akik rendelkeznek 
már ügyfélkapus belépéssel 
illetve jelszóval, hogy az 
ügyfélkapujukhoz kapcso
lódó jelszó érvényességi ide
je 2 év. Vagyis, aki 2009. de
cember 31-éig létesített ügy
félkaput, annak legkésőbb 
2011. december 31-éig meg 
kell változtatnia a jelszavát. 
A változtatás nagyon egy
szerű. A www.magyaror
szag.hu oldalon az ügyfél
kapuba történő belépés 
után a személyes ügyfélka
pu menüpontjai között a

Kaprinayné Rádi Gizella 
irodavezető.

„jelszóváltoztatás” linkre 
kattintva közvetlenül elér
hető a jelszóváltoztatáshoz 
szükséges felület.

Jelentősen változik 2012. 
január 1-jétől a mozgáskor
látozottak parkolási igazol
ványának igényelhetősége il
letve meghosszabbítása. A 
2011. júlis 2-áig kiadott or

vosi szakvélemény parkolási 
igazolvány igénylésére vagy 
meghosszabbítására csak 
2011. december 31-éig hasz
nálható fel. Az igazolvány 
meghosszabbítása csak az 
érvényességi idő lejáratát 
megelőző 30 napon belül igé
nyelhető. Tehát ebben az év
ben csak azok igényelhetik a 
meghosszabbítást, akiknek 
legkésőbb január 30-án jár 
le a parkolási igazolványuk. 
2012. január 1. után a moz
gásában korlátozott személy 
parkolási igazolványának 
igényléséhez csak a súlyos 
fogyatékosságra vonatkozó 
szakvélemény vagy szakha
tósági állásfoglalás fogadha
tó el. A fogyatékossági támo
gatás iránti kérelmet a Ma
gyar Államkincstár által 
rendszeresített nyomtatvá
nyon vagy elektronikusan 
kell előterjeszteni a kérelme

ző lakóhelye szerint illetékes 
Magyar- Államkincstár igaz
gatóságánál. A kérelemhez 
mellékelni kell a kérelmező 
házi orvosa által kiállított 
orvosi beutalót, valamint a 
fogyatékosságot igazoló or
vosi dokumentációt. A na
pokban elfogadott adótörvé
nyek miatt változik a gépjár
mű átírásának díja is. Az új 
adótörvények értelmében 
jövőre lényegesen csökken a 

Ügyfélfogadási idő 2011. december 31-éig.
Hétfő: 8-15.
Kedd:8-15.

Szerda: 12-17.30
Csütörtök: 8-12.00

Péntek: 8-11.30
Sorszámot igényelni fél, szerdán egy órával zárás 

előttig lehet.
Ügyintézésüdőpont-foglalás telefonon:

62/421-300; 421-880; 421-835

regisztrációs adó, ugyanak
kor az illetéktörvény módo
sítása megemeli a személy
gépkocsik átírási illetékét.

Ide tartozik még egy fon
tos változás. Január 1-jétől 
csak azok a gépjármű-adás
vételi szerződések alkalma
sak átvezetésre, amelyek az 
eddigi követelményeken túl 
tartalmazzák a jármű bir
tokbavételekor rögzített ki
lométeróra-állást is.

Az államtól való függést erősíti a törvénytervezet

Merre tovább, civilek?
Idén is segítenek a rászorulókon

2000 ajándékcsomag
NGO-nak (non-govermnental organization) a nem kor

mányzati szervezeteket nevezzük, a hazai köznyelvben 
nonprofitnak vagy civilszervezetnek. Ezekben a napok
ban tárgyalja az Országgyűlés az egyesülési jogról, a köz
hasznú jogállásról, valamint a civilszervezetek működé
séről és támogatásáról szóló törvényjavaslatot, röviden a 
Civil Törvényt.

Amikor Bódi György nonpro- 
fit szakértővel, a Szegedért 
Alapítvány titkárával a tör
vény legfontosabb változásait 
vesszük sorra, még nem tud
juk, hogy pontosan milyen 
formában is fogadja majd el a 
parlament a törvényjavasla
tot. Bár mostanában kevés 
példa volt arra, hogy jelentő
sen megváltozzon a tervezet 
végleges, elfogadott formája.

- Kikre is vonatkozik az 
új Civil Törvény?

— Minden olyan helyi egye
sülést egyesületnek nevez, 
amikor tízen összeállnak, és 
egyesületet hoznak létre, vo
natkozik az alapítványokra, 
és bevezet egy új fogalmat, a 
civiltársaságot, amely, ha 
akarja, nyilvántartásba ve
tetheti magát az illetékes me
gyei bíróságon. Gyakorlatilag 
azokat a laza csoportosuláso
kat, eddig nem formalizált 
szerveződéseket veszi ide, 
amelyek klubként, asztaltár
saságként, baráti körökként 
működtek.

— Mi a dolga a szerveze
teknek a törvény elfogadá
sa után? Itt van a szerveze
tek minősítésének változá
sa, a közhasznúság...

— A közhasznúvá válás 
alapvető feltétele, hogy a 
szervezet olyan közhasznú te
vékenységet folytasson, ami 
állami vagy önkormányzati 
feladatként van definiál
va. De ez csak az egyik felté
tel. Ezen túl két szempont
rendszernek kell megfelelnie, 
mindkettő három-három 
szempontból áll, amennyiben 
egy-egy szempontnak megfe
lel a szervezet, akkor szerez
heti meg a közhasznú jogál
lást. Az első csoport a szerve
zet gazdálkodására, erőfor
rásaira vonatkozik, amelyek
ből az elmúlt két évet tekintve 

legalább az egyiknek kell 
megfelelnie: az átlagos éves 
bevétele meg kell haladja az 
egymillió forintot, vagy az 
adózás utáni eredménye ne 
legyen negatív. Azaz ne legyen 
veszteséges, vagy professzio
nális menedzsment álljon ren
delkezésre, azaz a személyi 
jellegű kiadása érje el az ösz- 
szes éves ráfordítás 10%-át. A 
második szempontrendszer a 
szervezet társadalmi hasznos
ságára vonatkozik. Ebből is 
egy feltételnek kell megfelelni: 
a központi költségvetési for
rás ne érje el a bevételek felét, 
vagy a személyi jövedelemadó 
1%-a, az adományok és tagdí
jak összesen az elmúlt egy év
ben legalább 10%-át adják a 
teljes bevételnek, vagy leg
alább 10 szerződéses önkén
tese legyen a szervezetnek az 
elmúlt évben. Bár pontosan 
nem definiálja a törvény, 
hogy ki is számít önkéntes
nek. A megszorítások miatt 
várhatóan a jelenlegi 50%-os 
közhasznúsági civilszervezeti 
arány 10% alá fogja csökken
ni.

- Megszűnik az NCA, a 
Nemzeti Civil Alapprogram, 
és helyébe lép a NEA, a 
Nemzeti Együttműködési 
Alap. A néven mi változik?

— Sok minden. A tervezet
ből egyáltalán nem látjuk biz
tosítottnak, hogy az alap mű
ködésében érvényesülne a ci
vil önkormányzatiság elve és 
a civil kontroll szerepe. A 
NEA döntéshozói struktúrá
jában a tervezet a kormány 
politikai dominanciáját te
remti meg. Feladja a civil 
többséget a választott testüle
tekben, s helyébe egy látszat 
harmadokra osztott tripartid 
testületi rendszert állít. Ami 
azt jelenti, hogy 1/3 civil dele
gált, 1/3 kormány által a stra

tégiai partnerei köréből fel
kért személy, 1/3 országgyűlé
si bizottság által delegált sze
mély a tanács esetében; s 
ugyanez a kollégiumoknál az
zal az eltéréssel, hogy az or
szággyűlési bizottság delegált
jai helyébe a miniszter által 
kiválasztott stratégiai part
ner civilek kerülnek. Az tör
ténik valójában, hogy az 
NCA 90%-os választott civil 
többsége helyébe a NEA 
30%-os választott civil ki
sebbség lépett a döntéshozó 
testületekben. Arról meg egy
általán nem szól a törvény, 
hogy megmaradnak-e a regio
nális kollégiumok, szakmai 
kollégiumok, s mekkora ösz- 
szeg áll majd rendelkezésre 
az Alapban. Ma még az sem 
tiszta, hogy milyen szerveze
tek lesznek jogosultak vissza 
nem térítendő működési tá
mogatásra.

— Bárhová nézünk, min
denütt azt látjuk, hogy az 
állami beavatkozás, az ál
lami kontroll lényegesen 
erősebb lett, vagyis a civil- 
ség lényege szenved csor
bát.

— Több dolog is ezt az ér
zést erősíti. Amennyiben 
egy alapítvány, egyesület, 
sőt nonprofit társaság nem 
rendelkezik a vagyonáról 
egy esetleges megszűnés, fel
oszlás idejére, akkor azt a 
vagyont a NEA-ba rendeli a 
törvény. Vagyis civil, ma
gánvagyonok egyszerű álla
mosításáról van szó. Összes
ségében azt kell mondanom, 
hogy a rendszerváltáskor 
elterjedt egy terminológia, 
amit nagyon sokáig használ
tunk, ez az NGO, a nem ál
lami, nem kormányzati 
szektor. Akik független, 
szuverén szervezetek, tevé
kenységükkel nem az álla
mot szolgálják. Ez a tör
vény pontosan ez ellen szól, 
az egésznek a szellemisége 
nem az államtól való függet
lenséget, nem a közjó szol
gálatát, hanem éppen hogy 
az államtól való függőséget 
növeli.

Hetek óta tart a karácso
nyi készülődés a szegedi 
szociális, családvédelmi és 
egészségügyi irodán, hi
szen az idén is 2000 aján
dékcsomagot kell összeké
szíteni és eljuttatni a legrá
szorultabb családokhoz.

Ebben az évben 7,8 millió 
forint állt rendelkezésre ka
rácsonyi ajándékcsomagok 
készítésére, amelynek fel
használására közbeszerzési 
eljárást írtak ki, amelyet a 
Mercator Kft. nyert meg. 
Az ő dolga, hogy elkészítse 
azt a 2000 csomagot, ame
lyet elsősorban praktikus, 
hasznos és tartós élelmisze
rekből kellett összeállítani.

Novkov Veszelinka, a szo
ciális, családvédelmi és 
egészségügyi iroda vezetője 
már kész csomagokat is tu
dott mutatni. Egyebek mel
lett szaloncukor, kakaópor, 
kávé, tea, rizs, kolbász, ét
olaj és a karácsonyi hangula
tot idéző szalvéta is került a 
csomagba. Olyan ez, mint egy 
bevásárlókosár egy hétvégi 
vásárlás után a pénztárnál.

Tudjuk, hogy mennyi 
pénz van a zsebünkben - 
ebben az esetben 3700 fo

Díszdiplomásokat köszöntöttek
87 Szegeden élő pedagógust 
köszöntött a városházán 
Solymos László alpolgár
mester. 66-an vettek át 
díszdiplomát, 21-en pedig 
most kezdték első tanévü
ket az önkormányzati 
fenntartású óvodákban, is
kolákban. 34-en végeztek 
ötven éve, ezért arany 
díszoklevelet kaptak, 
17-en 60 éve diplomáztak, 
és most gyémántoklevelet 
vettek át, 10-en 65 éve pe
dagógusok, és vasoklevelet 
kaptak. Rubinoklevelet 5 
pedagógusnak nyújtott át 
az alpolgármester, mert 70 
éve lépett a pályára. Közü
lük többeket már a képző

rint. Ennyiből kellett kihoz
ni a csomagot.

Ahogy a csomagok össze
állítása sem egyszerű fel
adat, ugyanúgy annak a 
kétezer családnak a kivá
lasztása sem, amelynek iga
zi meglepetés lehet Szeged 
város ajándéka. Az már ter
mészetes, hogy azok a csalá
dok, amelyek rendszeres 
kapcsolatban vannak az 
irodával, rajta vannak az 
ajándékozási listán. De 
évek óta segítenek az elosz
tásban a részönkormány
zatok — Szőreg, Dorozsma, 
Tápé —, aztán a különféle 
érdek védelmi szervezetek, a 
kisebbségi önkormányza
tok, az idősügyi tanács, az 
ÁGOTA Alapítvány és a hu
mán szolgáltató központ.

— Sok civilszervezettel va
gyunk kapcsolatban. A 
mozgássérültek városi szer
vezetei, az ÁGOTA Alapít
vány, a Vakok és Gyengén
látók Egyesülete és a Nagy
családosok Egyesülete, a ci
gány kisebbségi önkor
mányzat, a Fogyatékosügyi 
Fórum ilyenkor december 
elején már kész listákkal 
jönnek - mondja az iroda
vezető. — Nagy segítség ez 

intézményük is köszöntött 
díszoklevéllel. A pályakez
dők közül 8-an óvodapeda

nekünk, mert így egészen 
biztos, hogy jó helyre kerül 
a karácsonyi figyelmesség, 
hiszen napi kapcsolatban 
mégiscsak ők vannak a rá
szoruló családokkal.

A karácsonyi rendezvé
nyeket a szervezetek decem
ber 12-étől szervezik, és egy 
héten át osztják a csomago
kat a szociálisan rászorul
taknak. Azok a családok 
pedig, amelyek rendszere
sen kapcsolatban állnak a 
szociális irodával, a Huszár 
utcában kapják meg a cso
magot.

Miközben a karácsonyról 
beszélgetünk, szóba kerül, 
hogy mekkora segítség 
egy-egy csomag, de még in
kább az a néhány ezer fo
rint, amit ilyenkor átmeneti 
segélyként igényelnek a csa
ládok. Szerencsére van még 
miből segélyezni. Az iroda 
munkatársai év közben 
igyekeznek némi tartalékot 
képezni, így aztán decem
berben is van még mihez 
nyúlni, segíteni azokon a 
rászorult családokon, ame
lyeknek talán egyetlen lehe
tőségük az átmeneti segély 
arra, hogy kicsit meghittebb 
legyen a karácsonyuk.

gógusok, 3-an általános is
kolai és 10-en középiskolai 
tanárok.ek
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Botka László:

Kötelességem szólni, ha kárt okoznak Szegednek
Nekem az a dolgom, hogy a szegediek érdekeit védjem. 

Kötelességem szólni, ha károkozás történik - mondta a 
szegedi trolibusz-beszerzési ügy kapcsán Botka László. A 
polgármester hangsúlyozta: jövőre jelentős forrásokat 
von ki az Orbán-kormány az önkormányzati rendszerből. 
Szerinte régi fideszes trükk, hogy a kormány nem közvet
lenül vet ki a lakosságra adót, hanem közvetítőt keres hoz
zá. Most az önkormányzatokat kívánják olyan helyzetbe 
hozni, hogy rákényszerüljenek új és magasabb helyi adók 
kivetésére. A polgármester elmondta: harcolni fog azért, 
hogy ez Szegedet minél kevésbé érintse.

- A szegedi trolibeszerzés 
ügyében januárban Gyime
si László helyi Fidesz-elnök 
sajtótájékoztatót tartott, 
Tóth István Tibor újonnan 
kinevezett SZKT-igazgató 
pedig több hatóságnál is 
feljelentést tett. Emiatt fel
függesztették a projektet, 
ami közel egyéves csúszás
ban van. Az ügyészség nem
régiben bűncselekmény hiá
nyában megszüntette a 
nyomozást, ami után ön azt 
mondta, hogy a Gyime
si-sajtótájékoztató és a fel
jelentések, valamint az egy
éves csúszás miatt 250 mil
lió forint kár érte Szegedet. 
Emiatt a helyi Fidesz-elnök 
feljelentést tett, és beperel
te önt jó hírnév megsértése 
miatt. Számítása szerint a 
többletkiadás maximum 36 
millió forint. Mi erről a véle
ménye?

— Nekem az a dolgom, hogy 
Szeged városa és a szegediek 
érdekeit védjem. Kötelessé
gem szólni, ha károkozás tör
ténik. A politikai abszurd ka
tegóriájába tartozik, hogy 
amikor szóvá tettem, hogy 
Gyimesi és Tóth a teljesen 
alaptalan feljelentéseivel 
megakasztotta a szegedi troli
buszbeszerzést, amivel 250 
milliós kárt okozott, feljelen
tenek. Kíváncsian várom, 
hogy Gyimesi László mit akar 
elérni, hiszen a nyilatkozata 
arról szólt, hogy a kár keve
sebb, mint amit én állítottam. 
Ezek szerint azt tervezi, hogy 
majd a bíróságon fogunk vi
tatkozni arról, hogy pontosan 
mennyi is az a kár, amit Sze

gednek okozott. Tudja, az a 
legnagyobb kár, hogy a 13 
modern, légkondicionált, ala
csonypadlós trolibuszból az 
elsőnek már itt kellene lennie. 
Egy éves csúszásban va
gyunk, nem tudtuk beindíta
ni a 10-es trolibuszjáratot, 
amit korábban megépítet
tünk, és természetesen meg
van az árfolyamkockázat is, 
hiszen ez több mint 10 millió 
eurós beruházás. Amikor ja
nuárban megkötöttük a szer
ződést, 275 forint volt egy eu
ró. Ezután függesztették fel a 
beruházást Gyimesi és Tóth 
feljelentései miatt. Amikor 
értesített bennünket az 
ügyészség, hogy bűncselek
mény hiányában lezárta a 
nyomozást, akkor 310 forint 
felett állt az euró.

- Bohács Zsolt, a Fidesz 
frakcióvezetője azt nyilat
kozta, hogy Botka László a 
szocialisták miniszterel

„337 millió forintos lyuk a költségvetésben”
Bár a Fidesz-Jobbik a november 25-i közgyűlést megelőző hetet arra szánta, hogy 

valóságos glóriát fonjon a kinevezettjei által vezetett önkormányzati cégek köré, a 
valóságban mégsem lehet minden olyan pompás, mint a kommunikációs hadjárat 
után hinni lehetett. Ha ugyanis ezek a cégek valóban hatékonyan, nyereségesen és 
kiválóan dolgoznak, akkor vajon miért kellett - sürgősen - újabb tízmilliókkal meg
támogatni őket? Hogyan lehet az, hogy a Fidesz-Jobbik ragaszkodott hozzá, és 
egyetlen többletszavazattal át is vitte az akaratát, hogy a Városi Televízió újabb 15, 
az ifjúsági ház újabb 60, az SZKT pedig újabb 32 milliós elkölteni való pénzt kap
jon? Ez eddig 107 millió forint mínusz, de a jobboldali többség azt is megakadályoz
ta, hogy a Ritek és a dorozsmai nagybani piac nyereségosztaléka - 230 millió forint - 
a városé legyen, így összesen 337 milliós lyuk keletkezett a költségvetésben.

Azzal, hogy teljes mellszélességgel kiáll mellettük és a plusztámogatásokkal a Fi
desz-Jobbik körömszakadtig védi védhetetlen cégvezetőit. Ám ezzel a magatartással 
sajnos hitelteleníti azokat a cégeket és cégvezetőket is, akik valóban becsülettel és jól 
végzik a munkájukat” - összegezte véleményét a történtekről a polgármester.

nök-jelöltje akar lenni a 
következő választáson, és 
Szegedet csak ugródeszká
nak tekinti. Igaz ez?

- Bohács Zsolt éppen ab
ban a hónapban nyilatkozta 
ezt, amikor a polgármesteri 
munkám tizedik esztendejét 
kezdtem. Mondhatnám azt 
is, hogy mindez elég hosszú 
ugródeszkának tűnik. Bo
hács Zsoltnak nyilván nem 
adatik meg ennyi közéleti 
szerepvállalás Szegeden, hi
szen másfél éves országgyűlé
si képviselői szerepvállalása 
alatt semmiről nem tud be
számolni, nem tudja elmon
dani, mit hozott Szegedre, 
vagy mit intézett Szeged vá
rosának. Az elmúlt években 
többször felmerült a kérdés, 
hogy esetleg országos politi
kai pozíciót vállalok, de én 
mindig elmondtam, hogy az 
én sorsomról mindig a szege
diek döntöttek. Ez nem vál
tozott, ezek után is így lesz. 
Addig szeretném Szegedet 
szolgálni, amíg erre a szege
diek igényt tartanak.

Teljes káosz
— Mit hoz Szegednek az 

új önkormányzati törvény?
- Teljes káosz van. Most 

folyik a parlamentben az ön
kormányzati törvény vitája.

Én a parlamenti vitában el
mondtam, hogy ez nem az ön
kormányzatokról, hanem a 
magyar önkormányzatiság 
felszámolásáról és a települé
sek jogfosztásáról szól. Tör
vényként is nehezen értel
mezhető az az iromány, amit 
most a parlament tárgyal. En 
ugyanis még nem láttam 
olyan sarkalatos törvényt, 

ami minden fontosabb ren
delkezésnél azt tartalmazza, 
legyen szó akár hatás-, akár 
feladatkörről, intézmény
fenntartásról vagy gazdál
kodásról, hogy ezekről majd 
egy később meghozandó tör
vény fog rendelkezni. Ez az 
iromány igazából kerettör
vényként sem értelmezhető. 
Egy dolog világosan látszik 
benne: az államosítás. Azo
kat az intézményeket és fel
adatokat, amelyeket eddig 
helyben, a helyi közösség, 
Szeged város önkormányza
ta láthatott el, innentől 
kezdve egy távoli kormány
hivatal látja majd el. Ennél 
sokkal borzasztóbb, hogy 
jelentős forráskivonás is 
várható a rendszerből. Ez 
azt jelenti, hogy a települé
seknél a méregdrága telepü
lésüzemeltetési funkciók, 
hatáskörök maradnak, de 
miután a központi finanszí
rozást csökkentik, rá fogják 
kényszeríteni a települése
ket új és magasabb adók ki
vetésére.

A régi fideszes trükk

Szeged eddig úgy műkö
dött, hogy a szegediek sem 
kommunális, sem ingatlan
adót nem fizettek. Régi fide
szes trükk, hogy a kormány 
nem közvetlenül vet ki a la
kosságra adót, hanem köz
vetítőt keres hozzá. Ismert, 
hogy válságadóval sújtották 
a bankokat, a kereskedel
met és szolgáltatásokat. 
Ezek a cégek értelemszerű
en ráterhelték ezt az ügyfe
lekre, a lakosságra. Most az 
önkormányzatokat kíván
ják olyan helyzetbe hozni, 
hogy rákényszerüljenek új 
és magasabb helyi adók ki
vetésére. Ettől a törvénytől 
semmi nem lesz jobb, és et
től a törvénytől senki sem 
lesz jobb. Én a magam ré
széről harcolok azért, hogy 
ez Szegedet minél kevésbé 
érintse. Ez a város az el
múlt években kiegyensúlyo
zottan működött. A város 
jó gazdája volt az intézmé
nyeinek, több mint 10 milli
árd forintot fordítottunk 
például csak az iskolák fel
újítására, korszerűsítésé
re. A vitában is elmondtam, 
hogy meggyőződésem sze
rint az iskolák fenntartása 
a helyi közösségeknél, az 
önkormányzatoknál van a 
legjobb helyen. Már csak 
azért is, mert a mi gyerme
keink járnak ezekbe az is
kolákba, tehát mi vagyunk 
a legérdekeltebbek abban, 
hogy az intézményrendszer 
fejlődjön és gyarapodjon. 
Azt a kormányzati állás
pontot pedig, hogy csak az 
állam tudja garantálni min
den településen az egyfor
ma szintű oktatást, nem 
tartom igaznak. Azért sem, 
mert eddig sem a fenntartó 
önkormányzat mondta 
meg, hogy az iskolákban 
mit hogyan kell tanítani és 
milyen tankönyvből, mert 
ez eddig is állami feladat 
volt.

Solymos László feketén-fehéren a „dicsőített” cégekről
Solymos László alpolgármester szerint miközben a Fi

desz dicsőíti az általa kinevezett városi cégvezetőket, a 
gazdasági társaságok szegedi közgyűlés elé került három
negyed éves üzleti beszámolóiban azt mutatják a számok, 
hogy a cégek felélik a vagyonukat, készpénzállományu
kat, és a tavalyi évhez képest idén 20—90 százalékkal töb
bet fizettek ki szakértői, ügyvédi, tanácsadói dijakra.

- A Fidesz-frakció elkezd
te dicsőíteni az általa kineve
zett cégvezetők munkáját, 
nem törődve azzal, hogy 
ezen dicséretekben hamis, 
valótlan adatokat használ
tak, félrevezetve a szegedie
ket. A tavalyi év azonos idő
szakában ezek a cégek az 
előző vezetőikkel 458 millió 
forintos üzemi eredményt 
értek el, szemben az idei 173 
millióval. A legbeszédesebb 
szám, hogy az újonnan kine
vezett cégvezetők 2012-re 20 
százalékkal, mintegy 1 milli
árd forinttal több pénzt 
akarnak kérni az önkor
mányzattól a működésük
höz, mint 2011-ben - mond
ta sajtótájékoztatóján Soly
mos László alpolgármester, 
aki a városi cégek háromne

gyed éves üzleti beszámolói
ból idézett számokat.

A Fidesz azt állítja, hogy 
az SZKT 100 millióval keve
sebb önkormányzati támo
gatásból és mintegy 200 mil
lióval nagyobb egyéb költsé
gek mellett 600 millió forint 
pluszt hozott a kasszába. Ez 
nem igaz - hangsúlyozta 
Solymos László. Rámuta
tott: az SZKT háromnegyed 
éves beszámolójában az ön
kormányzati támogatási so
ron 2010-ben 660, míg 
2011-ben 778 millió forint 
áll. Hol van a 600 nűllió 
plusz? Biztosan nem a jár
művekre költötték — mondta 
az alpolgármester, aki sze
rint idén mindössze egy tro
lit újítottak fel, míg tavaly öt 
csuklós villamossal és hét új,

illetve felújított trolival gaz
dagodott a szegedi tömeg
közlekedés. Elmondta: a be
számolóból kiderül, hogy ta
valy 157, idén 12 millió üze
mi eredményt sikerült elér
ni. Ha olyan jól gazdálko
dott az SZKT, akkor miért 
akarja 100 millió forinttal 
megnövelni a folyószámlahi
telét, és ha olyan jól gazdál

kodott, s nyereséggel fogja 
zárni az évet, miért kér az 
újonnan kinevezett Tóth Ist
ván Tibor SZKT-igazgató 
2012-re 300 millióval több 
önkormányzati támogatást, 
mint 2011-ben — tette fel a 
kérdést az alpolgármester.

A városi televízióról szól
va azt hangsúlyozta: a tava
lyi év hasonló időszakához 
képest 40 százalékkal csök
kent a bevétele, miközben a 
ráfordításai nőttek. A cég 
jócskán veszteséges, a 
bankszámlájáról már felélt 
25 millió forintot. A jogi, 
szakértői, tanácsadói díjak 
90 százalékkal nőttek a 
vtv-ben. A cégvezető 40 szá
zalékkal kér több városi tá
mogatást 2012-re.

— Az IH a Fidesz-Jobbik 
cégvezetés állatorvosi lova. 
Itt minden előfordul, ami
nek egy cég életében nem 
lenne szabad megtörténnie. 
Az IH árbevétele 25 száza
lékkal csökkent, tartozása 
meghaladja a 100 millió fo
rintot, a tavalyi minimális 

nyereséggel szemben most 
közel 20 milliós veszteség je
lentkezett. Sódar István 
igazgató jövőre dupla annyi 
önkormányzati támogatást, 
mintegy 250 millió forintot 
kér — mondta az alpolgár
mester. Az az igazgató, aki 
bezáratta a Belvárosi mozit, 
a Partfürdőt pedig csak ké
sőbb nyitotta ki, a SZIN 
szervezésével pedig több tíz
millió forintot bukott.

A Szegedi Vásár és Piac 
Kft.-nél 90 százalékkal, 

A tavalyi év azonos időszakában ezek a cégek 
az előző vezetőikkel 458 millió forintos üzemi 

eredményt értek el, szemben az idei 173 
millióval.

mintegy 55 millióval emel
kedtek tavalyhoz képest az 
igénybevett szolgáltatások 
(takarítás, ügyvéd, őrzésvé
delem stb.). A hirdetési költ
ségek kilencszeresére nőt
tek. Sólymos elmondása sze
rint a cég 50 millió forintot is 
elköltött a bankszámlájáról, 

így sikerült mintegy 50 szá
zalékkal csökkentenie a 
készpénzállományát. Az al
polgármester elmondta: a 
Szegedi Testamentum 
Kft.-nél 36 százalékkal, a 
SZINT Kft.-nél közel 20 szá
zalékkal nőttek a tanács
adói, ügyvédi díjak. A te
metkezési cégnél 10 millió fo
rinttal csökkent a készpénz
állomány. A SZINT Kft.-nél 
nyolc és félszeresére nőttek a 
hirdetési költségek.

Solymos László hangsú

lyozta: csökkenő árbevétel 
és eredmény realizálódott a 
városi cégeknél, miközben 
jövőre az eddigi 5 helyett 6 
milliárd forint önkormány
zati támogatást igényelnek a 
működésükhöz, és felélik a 
cégek vagyonát, készpénzál
lományát.ek
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A belvárosban már karácsony van

A Dóm téri hangulatot tűz is melegíti.

Forralt bor, kürtőskalács, sült gesztenye, szalmalabi
rintus és a hangulatos bódéváros - megnyitott Szeged 
belvárosában a karácsonyi vásár. Idén is három helyszí
nen kínálják portékáikat az árusok, de nem csak pénz
költésre van itt lehetőség: szentestéig folyamatos progra
mokkal várják az érdeklődőket.

Beköltözött a karácsony 
Szeged belvárosába: a ha
gyományokhoz híven ad

vent első hétvégéjén meg
kezdődtek a Karácsonyi 
Ünnepi Hetek. A vásár szo

kás szerint három helyszí
nen várja az érdeklődőket: 
a hagyományos kirakodósor 
a Széchenyi téren épült fel, 
a kézműves kereskedők a 
Dóm téren kínálják porté
káikat. A kettő között, a 
Dugonics téren pedig kür
tőskalács, forralt bor, ke- 
nyérlángos és a tél többi 
hangulatos gasztronómiai 
kelléke várja a vendégeket.

A Széchenyi téri faházak
ban hatvan kereskedő ka
pott helyet. Kínálatukban 
minden megtalálható, amit 
az előző években már meg
szokhattunk és megszeret
tünk. Ruhaneműt a szőrmé
től a sapka-sál-kesztyű 
együtteseken át a fehérne
műig mindenfélét megtalálni 
itt. Ezeket nyilván inkább 
saját maguknak választják 
az érdeklődők, de ajándék
nak való szuvenírekből is 
találni bőven. Elektromos 
berendezések a férfiaknak, 
ékszerek a nőknek, illetve 
apró mütyürök azoknak, 
akiket semmi mással nincs 
ötletünk meglepni. Es per
sze játék minden mennyi
ségben, amelyek közül a 
táncoló, zenélő plüssök to
vábbra is nagy slágernek 
számítanak — és amelyek 
nemcsak a gyerekeket képe
sek hosszú percekig elszóra
koztatni. Aki karácsonyi 
dekorációt keres, annak is 
elég itt szétnéznie, hiszen a 
díszektől a gyertyákon át az 
egyéb kiegészítőkig rengeteg 
mindent kínálnak a keres
kedők. Kézműves terméke-

A Széchenyi téri vásárból is beszerezhető a fa alá való ajándék.

két itt is találni: sajtot, 
édességet például. De nem 
csak ezekkel csillapíthatjuk 
éhségünket. A Széchenyi té
ren tizenhárom vendéglátó 
kínál pecsenyét, kürtőska- 
lácsot, lángost, sült geszte
nyét, valamint még számta
lan finomságot — no meg ter
mészetesen forralt bort. S 
ha valakinek bűntudata tá
madna a nagy lakomától, 
egyből le is mozoghatja a 
pluszkalóriákat. Idén elő
ször ugyanis korcsolyapá
lyát is nyitottak a téren - 
ráadásul nem is jéggel fedet
tet. Speciális műanyag borí
táson lehet itt siklani bárki
nek - aki hoz magával ko
rit, annak ingyen, aki nem, 
annak a bérleti díj fejében.

A Dóm tér nagy kedvence 
idén is a szalmalabirintus, 
amelyet idén még alagutak
kal is megvariáltak — csak 
hogy a lelkes, gyerekeikkel 
bolyongó szülőknek még ne
hezebb dolguk legyen. A pó- 
nilovaglás is a gyerekek ked
véért tért vissza, és persze a 
tér közepén most is ott áll a 
bálaszínház, ahol az egész 
család kedvére szórakozhat 
— és nem utolsósorban mele
gedhet. Itt kapott helyet az 
óriás adventi koszorú is, 
amelyen a gyertyákat min- 
den vasárnap más-más köz
életi szereplő lobbant láng
ra. A kereskedők kínálata 
ezen a téren is nagyjából ha
sonló az előző évekéhez. Fo
nott kosarak, fa és textil já

tékok, cserépedények és 
persze rengeteg íz- és illat
csábítás: csokiszökőkút,
kürtőskalács, lángálló, for
ralt bor, rétes, méz és kéz
műves szaloncukor. Felfe
deztünk néhány újdonságot 
is a kínálatban. Az egyik 
standon például kizárólag 
csontból készített ékszereket 
kínálnak. A legnépszerűbb 
látványosság pedig a mindig 
vidám és mindig hangos ko
vács, aki névre szóló szeren
csepatkót készít bárkinek — 
még segítséget is elfogad a 
forró vas kalapálásához. 
Aki pedig nem éri be ennyi
vel, kérhet tőle anyóségetőt 
vagy akár pasifogót — kinek 
mi a kedvesebb ajándék a 
szeretet ünnepén.

A külső városrészekben is ünnepi lesz a hangulat

Díszbe öltözött Szeged
Jégvarázs 

a Széchenyi téren
November végére az 

idén is karácsonyi díszbe 
öltözött a belváros, fényfü
zérek ékesítik a Belvárosi 
hidat, valamint több külső 
városrészben is élvezhetik 
a szegediek az ünnepi fé
nyek különös hangulatát.

Evek óta gyakorlattá vált, 
hogy a Szegedi Környezet
gazdálkodási Nonprofit Kft. 
— mint a városüzemelteté
sért felelős társaság — nem
csak a korábban már meg
szokott, hanem új díszekkel 
is hozzájárul a város benső
séges adventi hangulatának 
megteremtéséhez. Makrai 
László ügyvezető igazgató
tól megtudtuk, az idén 5 
millió forint értékben he
lyeztek ki új világítódísze
ket. Immár a Belvárosi híd 
teljes ívén és a Széchenyi té
ren is új, korszerű díszítő
elemek fénylenek november 
végétől: a karácsonyi vásár 
megnyitása óta fénysuga
rak, hópihék világítanak a 
sétálók feje fölött. A kiskör
úton az idén is gyönyörköd
hetnek az arra sétálók a jég
csap formájú díszek futófé
nyében, amely rövid idő 
alatt a szegediek kedvence 
lett.

Az elmúlt évek gyakorla
tának megfelelően az idén is 
a belvároson kívül a külső 
városrészekben is állított a 
társaság karácsonyfát: így a 
Kodály téren, Rókuson és a 
Bertalan híd felsővárosi

hídfőjében, ahol fiatal céd
rusokkal együtt díszük a 
lucfenyő, de Tápén, Kis
kundorozsmán és Szőregen 
is felékesítették a köztere
ket.

Takarékoskodnak az energiával
Az ünnepi díszkivilágítás energiaigényét az idén a 

korábbi 33 ezer helyett lecsökkentették 21 ezer watt
ra. A jelentős, 12 ezer watt megtakarítást a korszerű, 
energiatakarékos LED világítótestekkel sikerült 
elérni.

A díszvilágítás fejlesztése 
során a társaság elsődleges 
célja a költségtakarékos 
működtetés volt. A korábbi 
33 ezer wattos energiafo
gyasztást egyharmadával 

csökkentették, így jelentős 
energiamegtakarítást érhet
nek el. Szeged ez évi költ
ségvetésében 26 millió fo
rint szerepel díszkivilágítás
ra. Ezt természetesen nem
csak a karácsonyi ünnepi 
fényekre fordítják, hiszen 
számos városképi jelentősé
gű épület egész esztendőben 
fényárban úszik esténként. 
Ilyen például a dóm, az 
egyetem egyes épületei, vagy 
az Anna fürdő, illetve a mú
zeum. A már megszokott finom 

ételek, vásári kavalkád, s 
idén újdonságként 406 
négyzetméteres szintetikus 
korcsolyapálya várja a Szé
chenyi téri karácsonyi vá
sár látogatóit.

A forraltbor- és kürtőska- 
lács-illattal körbelengett 
Széchenyi téren már nem
csak sétálgathatunk, hanem 
csúszkálhatunk is: novem
ber 25-én megnyitott a kor
csolyapálya. Az idei kará
csonyi vásár fő attrakcióját 
ingyen próbálhatja ki bárki, 
aki korcsolyával érkezik a 
Széchenyi térre, vagy ott bé
rel magának. Mivel a szinte
tikus műjégpályán nagyon 
éles korival igazán élvezetes 
csúszni, korcsolyaélezőt is 
felállítanak a pálya mellett.

A 14x29 méteres korcso
lyapályát egy vállalkozótól 
bérű a város. Kivitelezése 
során 40 köbméter homokot 
terítettek le a szintezéshez, 
majd geotextília is került az 

építmény alá. A 400 négy
zetméteres pálya járdától 
járdáig ér, egyméteres pa
lánk veszi körül, és világí
tást is kapott. Egyszerre 
összesen 130-an korcsolyáz
hatnak rajta. Ráadásul kel
lemes dallamokra, hiszen a 
zenei aláfestésről is gondos
kodnak a szervezők. Ruha
tár nincs, de a fedett pavi
lonban, a padokon ülve cse
rélhetjük át lábbelinket.

Hétköznapokon délelőtt 
10 órától egészen 22 óráig 
tart nyitva a pálya, hétvé- 
gente nap közben gyerek
programokkal, iskolák köz
ti versenyekkel, esténként 
jégdiszkóval várják a fiata
lokat. Műkorcsolyázók és 
jégkorongosok bemutatóját 
is végignézhetik. A délelőtti 
órákban előzetes bejelent
kezés alapján szervezett is
kolai csoportok is használ
hatják a pályát. Bővebb in
formáció és jelentkezés az 
info@ városkép. szeged. hu 
címen.ek
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Hamarosan kétszer két sávon járható

Finisben a Vásárhelyi
Ismét kétszer egy sávon 

lehet közlekedni a Vásár
helyi Pál utca kiszélesített 
szakaszán, a Pulz utca és a 
Bakay Nándor utca között. 
A második sávokat a mű
szaki átadás után nyitják 
meg.

Az utolsó simításokat végzi 
a kivitelező a Vásárhelyi 
Pál utca komplex felújítá
sának Pulz utca és Bakay 
Nándor utca közötti ré
szén. A kétszer egy sávos 
útfelület megduplázódott, 
kétszer két forgalmi sávra 
bővült. Az úttesttől sze
géllyel elválasztott kerék
pársáv épült mindkét olda
lon. Az áruházak előtti jár
dát felújították, a város fe
lőli oldalon új járdát alakí
tottak ki. A Sever Center 
előtt új buszmegállópár lé
tesült fedett esőbeállóval. 
A terepmunka leglátványo
sabb szakasza a tényleges 
útépítés és a körforgalom 
szélesítése; ezekhez csak 
azután kezdhetett hozzá a 

Ismét jól megközelíthető üzleteinkben, 
telephelyeinken szeretettel és

KÜLÖNBÖZŐ
AKCIÓKKAL 

várjuk régi és új vásárlóinkat:

Diego, Don Pepe, 
Elektroprofi, FNX Diszkont, 

FNX Raktárház Kft., 
Kertészeti Áruház, Papp 

Bútor, Sever Center Szeged, 
Szárnyas Bázis, Tejdiszkont.

A közlekedési szempontból kiemelt 
jelentőségű Vásárhelyi Pál utca komplex 
felújítása

Az Új Magyarország Fejlesztési Terv keretében Szeged Megyei Jogú Önkormányzata 197.682.455 Forint 
támogatást nyert a „A közlekedési szempontból kiemelt jelentőségű Vásárhelyi Pál utca komplex felújítása” 
című, DAOP-3.1.1/B-08-2008-0023azonosítási  számúprojekt megvalósítására.

A megvalósítás során Szeged Megyei Jogú Város Vásárhelyi Pál utcájának teljes körű felújítása kerül 
középpontba.
A projekt alapvető célja Szeged Megyei Jogú Város belterületén megfelelő sűrűségű, kiépített és jó minőségű 
helyi közúthálózat biztosítása, a városi szolgáltatások elérésének, illetve a gazdasági fejlődés elosegltese. A 
Vásárhelyi Pál utca teljes körű felújításával javítható a meglévő úthálózat állapota.

A projekt stratégiai célkitűzése:
- A települési közlekedés korszerűsítése. . / - - •
- A Vásárhelyi Pál utca korszerűsítésével a hatékonyabb és gyorsabb településen belüli egyéni es közösségi 

közlekedés feltételeinek megteremtése.
- A kor igényeinek megfelelő közúthálózat fontosságának kiemelése^
- A településközpontot tehermentesítő, település részeket összekötő utca felújítása.

A projekt megvalósításának időszaka: 2011. március 22. - 2011. november 30.

kivitelező, hogy elkészül
tek a területen a közműki
váltások. Az ivóvízhálózat 
és csatorna építését, a gáz
vezeték kiváltását és bevé
dését, az elektromos és táv
közlési alépítmények bevé
dését, áthelyezését, vala
mint a Bakay Nándor utcai 
csomópontot keresztező 
trolibusz-felsővezeték át
építését önerőből fizette a 
város. Ugyancsak önkor
mányzati forrásból oldot
ták meg a környező ipari és 
kereskedelmi telephelyek, 
csatlakozó utcák csapadék
víz-elvezetését biztosító 
Móravárosi főgyűjtő csa
torna első szakaszának ki
építését. A főgyűjtő csator
na 1000 milliméter átmérő
jű vezetékkel épült ki fo
lyamatos szivattyúzás mel
lett, mintegy négy és fél 
méter mélységben.

A terepmunkálatok az 
előkészítés és engedélyezte
tés után júniusban kezdőd
tek el. A pontatlan közmű
térképek miatt a munkála

tok tényleges befejezése ele
nyésző mértékben megha
ladta a tervezett határidőt: 
a műszaki átadást várható
an november végén lehet el
indítani. A napokban visz- 
szaállt a kétirányú közleke
dés irányonként egy-egy sá
von. A második sávokat és a 
megállókat a műszaki át
adás után használhatják 
majd a járművek.

A komplex beruházás kö
zel 665 millió forintból va
lósult meg. Generálkivitele
zője — a troli-felsővezeték 
kivételével — a budapesti 
székhelyű, osztrák tulajdo
nú Teerag-Asdag Kft. A fej
lesztéshez a város 198 mil
lió forint uniós támogatást 
nyert. A Vásárhelyi Pál ut
ca—Bakay Nándor utcai 
körforgalomtól a Kenyér
gyári út—Leányszállás közig 
tartó szakaszán jövőre 
folytatódik a négysávúsí- 
tás. Jelenleg a közbeszerzé
si eljárásokat készíti elő a 
polgármesteri hivatal fej
lesztési irodája.

Bővítik az új klinikát

A Semmelweis utca új burkolatot kapott. Az új klinika mellett épül az újabb.

A Szeged Biopolisz Park — 
egyetemi városrész rehabili
tációja projekt 3. eleme a 
Semmelweis utca és környéke 
közterületi rehabilitációja. A 
kivitelezés összköltsége brut
tó 324 millió forint, a projekt 
az Európai Unió 70 százalé
kos támogatását élvezi. A ki
vitelező a Biopolisz Park 
Konzorcium.

A burkolatépítést indító 
képzeletbeli startpisztoly 
2011. júliusban dördült el. 
A tervezett ütem szerint ha
ladnak az építők a Tisza La
jos körúttól az Oldal utca 
felé. A Semmelweis utcán és 
a Bánomkert soron — a ta
valyi közmű-rekonstrukció 
után — hálózat, távközlési 
hálózat és közvilágítás 
épült. Már megújult a Tisza 
Lajos körúttól az új kliniká
ig terjedő útszakasz. Az 
érintett utak és járdák tér
burkolatot kaptak, új zöld
felületek, új utcabútorok 
szépítik az újonnan kialakí
tott tereket. Felfestett ke
rékpársávon haladhatnak a 
bicajosok. A kivitelező kon
zorcium és alvállalkozói im
már a harmadik szakaszon 
(Bánomkert sor-Liliom ut
ca-Oldal utca) dolgoznak.

Fennakadás a munkában 
eddig nem volt. Most a Szege
di Tudományegyetem Jan
csó-kollégiuma előtt is dolgoz
nak az építők. Ott munkagé
pek és a bontási törmeléket 
elszállító teherautók mozog
nak. Az utcaszakaszt lezár
ták. A szükséges közműépítés

Két hét múlva újra jár az 1-es
Folytatás az 1. oldalról 
A teret a napokban kötötték 
össze a korábban elkészült 
Boldogasszony sugárúti vá
gányokkal.

Az Indóház tér átépítése 
a záró szakaszánál tart. Az 
utolsó simításokat végzi a 
kivitelező a Szent Ferenc 
utca térre bevezető részén: 
a díszburkolatot rakja. Az 
utcaszakaszt fasor szegé
lyezi majd. Helyére került 
a kerékpártároló a „kő
lyuk” és az állomásépület 
között. Az állomás előtti 
öbölben parkosított pihe
nőhelyek létesültek, pa
dokkal, ivókúttal, csobogó
val. A Gőz utcai torkolat 
rekonstrukciójával a vá
gányépítés is véget ér.

Alapvetően átalakult a 
megfiatalodott Indóház tér 
közlekedése: biztonságosan 
elkülönülnek egymástól a 
különféle közlekedési ágak. 
A nagyállomás épülete és a 

után az út és a járda újul meg 
térburkolattal. A gyalogos
forgalmat az utca egyik olda
lán most is biztosítják a kivi
telezők. A felújítást követően 
e részen is változik majd a 
forgalmi rend. A Bánomkert 
sor a Liliom utca-Bokor utca 
irányba egyirányú lesz. A 
parkolás rendje is módosul: 
az új klinika oldalán a merő
leges beállású parkolók meg
szűnnek, helyette 9 párhuza
mos beállású parkolót alakí
tottak ki. Az „autós megálló
helyek” száma végleges az új 
klinikai szárny és a hozzá tar
tozó parkolók megépülését 
követően lesz.

Nem sérül az újonnan le
rakott burkolat a Semmel
weis utcán az építkezés mi
att. A kivitelező ugyanis 
olyan, az önkormányzattal 
is egyeztetett építési útvona

Csúszó tömb
A 410 ágyas klinikai tömbnek egy 265 ágyas tömb

bel történő bővítése, a meglévő egység első emeleté
nek felújítása még nem kezdődhetett el a közbeszer
zési pályázat elhúzódása miatt. így ezen a szakaszon 
várhatóan 2012 első félévében kezdődhet az építke
zés. A tervezők egyeztettek: így példáid a mostani 
díszburkolatos felülethez kapcsolódik majd a 265 
ágyas klinikai tömb előtti 70 férőhelyes parkoló. A 
szakember szerint az építkezések befejezése után még 
inkább érzékelhető lesz, hogy a városi és az egyetemi 
beruházások eredményeként javul a Tisza-parti kli
nikai tömbök tömegközlekedéssel való és kerékpáros 
megközelíthetősége, miközben padokkal, parkosítás
sal pihenőövezet jellege lesz.

sínek közötti terület autó
mentes zóna lett. Az 1-es 
villamos megállójával pár
huzamosan egy második 
peron is épült; ennek kö
szönhetően a végállomás 
egyszerre fogadhatja az 
1-es és a 2-es utasait. A 
megállók gránit díszburko
lattal és magasperonnal 
biztosítják az akadálymen
tes közlekedést. A buszok a 
Gőz utcán érkeznek, és a 
Galamb utcán távoznak. 
Autóval parkolni a Szent 

4,9 milliárdból
Az 1-es villamosvonal rekonstrukciója a 2012-ig 

európai uniós támogatással megvalósuló, 29,5 milli
árd forint értékű Szeged elektromos tömegközlekedés 
fejlesztése projekt része. Kivitelezési munkáit az 
A-Sz-E Konzorcium végzi 4,9 milliárd forint érték
ben. Korábban elkészült a Boldogasszony sugárúti 
vonalszakasz a hozzákapcsolódó Szent Ferenc utcai 
körforgalommal, valamint a Kossuth Lajos sugárúti 
rész a rókusi csomóponttal együtt.

lakat használ, hogy a dísz
burkolat ne sérüljön.

A klinikakerten körbe 
kerítették az új klinikának 
nevezett tömb északi olda
lát: a kivitelezőnek október 
közepén adta át a Szegedi 
Tudományegyetem a volt 
mentőfeljáró felőli munka
területet. Az épületen belül 
már elkezdték a bontást. A 
kivitelezőnek 225 nap alatt 
kell fölépítenie és a már 
meglévő épülethez „ragasz
tania” az új SBO-t. A ter
vek szerint 2012 első fél
évének végére készülhet el 
az új sürgősségi betegellátó 
részleg, tetején az új heli
kopterleszállóval. De addig 
is: folyamatos a betegellá
tás, az ehhez szükséges fel
tételek megteremtését tart
ják szem előtt az új klinikai 
tömb építésénél.

Ferenc utca körforgalom és 
tér közötti részén lehet 
majd. Keresztülhajtani a 
téren nem lehet, a Galamb 
utcán lesz lehetőség két 
irányban közlekedni.

A napokban tartják a vil- 
lamosok próbajáratát, ez az 
egyik feltétele a műszaki át
adás elindításának. A ter
vek szerint a teljes egészé
ben megújult 1-es vonalon 
december közepétől utazha
tunk majd végállomástól 
végállomásig.
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A teljes troli- és villamosközlekedést kiszolgáló hálózat megájult

Biztonságos háttér határidőre
„Konyhakész ” plasztiklapok

Gyorsabban lehet 
Szeged-kártyához jutni

A jövőben azonnal Szeged-kártyához juthatnak azok, 
akik élni szeretnének a városkártya adta előnyökkel. Ed
dig a formanyomtatványon vagy interneten igényelt kár
tya két úton jutott el leendő tulajdonosához: vagy postán 
kézbesítették lakáscímére, vagy bizonyos idő után szemé
lyesen vehette át a rendszert üzemeltető cég ügyfélszol
gálatán.

3 milliárd értékű beruházás részeként valósult meg a 8-as és 10-es trolivonal fejlesztése is.

Határidőre megújult a 
szegedi troli- és villamos
hálózat áramellátása, 
amely nélkülözhetetlen az 
üzembiztos közlekedéshez 
és az új járműflottákhoz. A 
3 milliárd értékű beruhá
zás részeként valósult meg 
a 8-as és 10-es trolivonal 
fejlesztése is.

— Megújult a szegedi troli
busz- és villamosközlekedés 
teljes áramellátó hálózata. 
Határidőre megvalósult 8 új 
építésű áramátalakító állo
más: a Csanádi utcában, a 
Felső Tisza-parton, a József 
Attila, a Kálvária, a Petőfi 
Sándor és a Szilléri sugár
úton, a Rózsa utcánál, vala
mint a Pulz utcai remízben. 
Korszerűsítették a Csáky ut

Az SZKT új trafóháza a Rózsa utcában.

A város 310 kilométer áljáért felel a környezetgazdálkodás

Felkészültek a télre
Az önkormányzat 240 

kilométer útját és 70 kilo
méter kerékpárútját keze
lő Szegedi Környezetgaz
dálkodási Nonprofit Kft. 
felkészült a télre.

- A nyári szúnyoggyérítés
hez hasonló színvonalon 
szeretné eUátni társaságunk 
a téli feladatait is - össze
gezte elvárásait a Szegedi 
Környezetgazdálkodási 
Nonprofit Kft. igazgatója. 
Makrai László elmondta: 
ha nonstop járőr szolgálatuk 
havazást vagy lefagyást ész
lel, azonnal intézkedik. 37 
tagú „öregecske” géppark
juk bevetésre kész, a mun

cai trolitelep áramellátóját és 
a Zrínyi utcai SZKT-központ 
áramellátóját - tájékoztatott 
Csanádi Zoltán, a tömegköz
lekedési nagyprojektet lebo
nyolító Szeged Pólus Nonpro
fit Kft. projektigazgatója. 
Ehhez az összes szükséges 
erőátviteli és optikai kábelt 
lefektette a kivitelező a város 
területén, és biztosította a jö
vőre kiépülő utastájékoztatá
si pontok tápellátását. A na
pokban a Zrínyi utcai köz
pontban is befejeződnek a 
munkálatok, az áramellátó 
készen áll az üzemszerű mű
ködésre és az 1-es villamos 
próbajárat indítására. A mű
szaki átadás lezárásának a 
határideje december közepe, 
ezzel a kivitelező terv szerint 
teljesíti a villamosenergia-el- 

kát műhelyügyelet támogat
ja. 20 nagy szórásteljesítmé
nyű tehergépkocsijuk az 
utakat tisztítja, 13 kisgépük 
pedig a köztéri járdákon, 
kerékpárutakon, díszbur
kolaton dolgozik. Folyama
tos havazáskor 35 gépkezelő 
és 120 hómunkás áll csata
sorba. Raktáraikat feltöl- 
tötték síkosságmentesítő 
anyagokkal. Közutakra 500 
köbméter só és homok keve
réket szórnak ki, 1200 köb
méter útszóró sót és 1200 
köbméter marosi homokot. 
A járdákon zeolitot alkal
maznak, a bicikliutakra, 
parki sétányokra és dísz
burkolatra pedig 50 köbmé

3 milliárdból
A két trolivonal és az áramellátó hálózat nettó 3 

milliárd forint értékű beruházása a Szeged elektro
mos tömegközlekedés fejlesztése projekt része. Kivi
telezője a Szeged SV 2009 konzorcium, amelynek tag
jai a Siemens Zrt. és a VIV Zrt.

látó hálózat rekonstrukciójá
ra kiírt tender követelménye
it.

Az áramellátó hálózat 
ugyan a háttérben műkö
dik , és a felújítás miatt a 
kötöttpályás közlekedés egy 
pillanatra sem állt meg — a 
fejlesztés mégis rendkívüli 
jelentőségű. A szegedi elekt
romos tömegközlekedés 
üzembiztonságát lényegesen 
megnöveli. Esetleges meghi

ter zúzott követ, ami jelen
tős többletköltség.

A síkosságmentesítést 
kormány- és önkormányzati 
rendelet szabályozza. A bel
területi főutakon és tömeg
közlekedési vonalakon a ha
vazás megáRása után 12 
órán belül kell intézkedni, a 
gyűjtőutakat 24 órán belül 
kell letakarítani. A többi út 
járhatóságát csak a sze
mélykocsik számára keU 
biztosítani. A hómunkások 
mindent elkövetnek annak 
érdekében, hogy megfelelő
en felszerelt gépjárművel és 
téli vezetési gyakorlattal 
biztonságosan lehessen köz
lekedni.

básodás, karbantartás ese
tén ezek az új áramellátó ál
lomások egymás helyettesí
tésére is képesek. A troli- és 
villamosközlekedést egy 
több mint harmincéves 
áramellátó hálózat működ
tette. Ezeket az elavult 
rendszereket váltották a 
korszerű berendezések, és 
ezzel egyúttal a teljesítmé
nyük is növekedett, így az 
új villamos- és troliflotta ki
szolgálására is képesek lesz
nek. A fejlesztéssel a kábel
hálózat energiavesztesége is 
csökkent, így az gazdaságo
sabban üzemeltethető.

A 8-as trolivonal meg
hosszabbítása és a 10-es tro
livonal kiépítése ugyancsak 
az áramellátó tender része
ként valósult meg. A 8-as 
vonal öt megállóval bővült, 
ennek köszönhetően Rókus- 
tól a klinikákig átszállás 
nélkül közlekedhetnek az 
utasok. Az új 10-es trolivo
nal létrehozásával pedig a 
tarjániak számára is köz
vetlenül elérhetők lesznek a 
Klinikák végállomástól a Ti- 
sza-parti egészségügyi és ok
tatási intézmények.

— Az ingatlanok előtti jár
dákról az ingatlantulajdo
nosoknak kell a havat elta
karítaniuk - hívta fel a fi
gyelmet a szakember. Sózni 
idén sem lehet, helyette ho
mokot, hamut, fűrészport 
érdemes kiszórni. Hol illeté
kes a környezetgazdálko
dás? 240 kilométer önkor
mányzati úton, 70 kilométer 
kerékpárúton és a köztere
ken - a többsávos utakat 
beleszámítva összesen 1000 
kilométeren. A sugáruta
kért, a nagykörútért és a 
Bertalan hídért a Magyar 
Közút Zrt. felel, a fizetős 
parkolóhelyeket az SZKT 
tartja rendben.

Bartha Balázs, a Bonusz
kártya Magyarország Kft. 
ügyvezetője elmondta, egy 
új kártyanyomtató gépet 
szereztek be, így a szegediek 
helyben megvárhatják, 
hogy elkészüljön a kártyá
juk, s azonnal használhat
ják is. Ugyancsak jó hír, 
hogy januárban új helyre — 
a belváros egyik frekventált 
pontjára - költözik majd az 
ügyfélszolgálat. Az iroda 
végleges helyéről most foly
nak a tárgyalások.

A Szeged-kártyát 2010 
szeptemberében vezette be 
az önkormányzat. Bő egy év 
alatt több mint 16 ezer 700 
szegedi jutott kedvezményes 
városkártyához, az igény
lők száma azonban most is 
folyamatosan gyarapszik. A 
rendszerbe belépő cégek a 
kártyabirtokosoknak 5 és 
40 százalék közötti kedvez
ményt nyújtanak, de az is 
lehetséges, hogy a tulajdo
nos rendszeres vásárlásai
val gyűjtött pontjait az 
adott üzletben váltsa be. Ez 
a kettős megoldás az ország
ban jelenleg is egyedüláRó.

A kártyát használók így a 
mindennapokban is érezhe
tik a szegediség kézzelfogha

Internetszobát kapnak a nyugdíjasok

Idén is együtt 
ünnepelnek 

a szépkorúak
Az idén is közösen ünnepe- 
Hk a karácsonyt a szegedi 
nyugdíjasklubok tagjai. A 
Senior Centerben Mikulás 
napján együtt áRítják majd 
fel azt a karácsonyfát, 
amelyre több tucat saját ké
szítésű dísz is felkerül. A 
szépkorúak Eszperantó ut
cai otthonában a fenyőálb- 
tás alkalmából Adventi áhí
tat címmel előadásokat is 
szerveznek, a dóm zenekara 
pedig bibliai történeteket 
ad elő.

Idősebb Boros Gyula, 
Szeged idősügyi referense 
elmondta, az idén különle
ges ajándékot is kapnak a 
szegedi nyugdíjasok kará
csony alkalmából. Egy sike
res pályázat nyomán inter
netszobát is avatnak Miku
lás napján. A tajvani nagy
követség jóvoltából ugyanis 
másfél millió forintért vásá
rolhattak számítástechnikai 

tó előnyeit, és közben a he
lyi vállalkozások forgalma 
is növekszik. Az új kedvez
ményes rendszer beváltotta 
a hozzá fűzött reményeket, 
hiszen viszonylag rövid idő 
alatt már minden tizedik 
szegedi lakos igényelt kár
tyát, és többségük rendsze
resen használja is.

— Az elmúlt hónapokban 
dinamikusan nőtt az elfoga
dóhelyek száma is: míg in
duláskor közel száz, ma 
már 162 helyen vehetik 
igénybe a városlakók a kü
lönféle kedvezményeket — 
mondta a rendszert üzemel
tető társaság ügyvezetője, 
Bartha Balázs.

A kedvezményeket nyúj
tók köréhez az önkormány
zati tulajdonú gazdasági 
társaságok meRett többek 
között szépségszalon, fotós
bolt, borház, virágüzlet, 
baromfibolt, étterem, opti
kai szaküzlet, ügyvédi iro
da, nyílászáró-szaküzlet, 
nyelviskola, papírbolt és 
fogorvos is csatlakozott 
már, de a rendszer kereté
ben található természet
gyógyász, webáruház és in
ternetes honlapot készítő 

■cég is.

eszközöket. A Senior Cen
ter így 10 laptoppal, egy lé
zernyomtatóval és egy digi
tális fényképezőgéppel gya
rapodik. Az új eszközök a 
városban működő nyolcvan 
nyugdíjasklub több mint 15 
ezer tagját segítik majd a 
számítástechnika megisme
résében és mindennapi 
használatában. Az inter
net-előfizetést a szegedi ön
kormányzat vállalta magá
ra, a klubtagoknak így a vi
lághálón való barangolás
hoz szükséges ismereteket is 
oktatnak majd az Eszpe
rantó utcai székházban.

Az elmúlt évekhez hason
lóan az idén nagyszabású 
karácsonyi gálát terveznek 
a szegedi nyugdíjasklubok 
tagjainak. A karácsony 
előtti napokban rendezendő 
ünnepségre színházi műsor
ral és apróbb ajándékokkal 
is készülnek a szervezők.ek
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Al Di Meola, Harcsa Veronika, Palya Bea, Szentpéteri Csilla, 100 Tagú Cigányzenekar

Sztárparádé az ünnepi kínálatban
Saját előadásai mellett 

igazi sztárparádéval hét 
koncertet, szilveszteri gá
lát, vendégjátékként két 
pesti bulvárprodukciót is 
kínál decemberre a Szege
di Nemzeti Színház.

Két bemutatóval indítja a 
decembert a Szegedi Nem
zeti Színház: 2-ától Telihay 
Péter rendezésében játsz- 
szák Szikora Róbert és Val
la Attila musicaljét, a Macs
kafogót. A történet a nép
szerű rajzfilmből ismert, de 
annál is groteszkebb világot 
hoznak létre. Poroszlay 
Kristóf alakítja Grabows
kit; Telihay szerint a film
ben kiégettebb, idősebb 
ugyan a figura, de a szín
házban egy fiatalabb ember 
lüktetése kell ahhoz, hogy a 
darab feszültsége átjöjjön. 
Előny, hogy a színész ének
hangja hasonlít Char
lie-éhoz, ráadásul a bárok 
világához és a zongorázás
hoz is vannak személyes kö
tődései. A Tájfölt játszó Pa
taki Ferenc úgy fogalma
zott: látványos gengsztervi
lágot teremtenek, melyben ő 
lesz az alvezér. A krimik és 
az akciófilmek logikája 
alapján, Barta Dóra ko
reográfiájával áll össze a 
színpadi változat sok dallal, 
filmes eszközökkel, de nem 
szolgaian követve az animá
ciós megoldásokat. Balikó 
Tamás rendezi Petr Zelen

Színházbarát iskola
a Gábor Dénes és a Madách

Minden szezonban azok az oktatási intézmények 
nyerhetik el a színházbarát iskola kitüntető címet, 
amelyekben a diáklétszámhoz képest a legtöbb bérle
tet vásárolják meg. Idén a Madách Imre Magyar-An
gol Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola, valamint a 
Szegedi Műszaki és Környezetvédelmi Középiskola és 
Szakképző Iskola Gábor Dénes Tagintézménye lett 
színházbarát suli.

A 100 Tagú Cigányzenekar Dankó Pista szerzeményeiből is játszik majd a színházban.

ka Hétköznapi őrületek cí
mű komédiáját, amit 9-én 
mutatnak be a kisszínház- 
ban. Az Anya szerepét ala
kító Fekete Gizi boldog, 
mert régóta várt egy ilyen jó 
feladatra. A darab nem 
szokványos komédia, sok 
fájdalom, szívszorító pilla
nat is van benne, sokszor 
nem lehet tudni, sírjunk 
vagy nevessünk-e rajta. 
Gyüdi Sándor főigazgató el
mondta: a mai élettényék
ből építkező darab olyan el

gondolkodtató művészet, 
amely hű tükre korunknak. 
Nyelvezete miatt 16-os kari
kával játsszák; mivel a di
ákbérletekben is benne van, 
az iskolákkal egyeztetve a 
16 éven aluliaknak csereelő
adást kínálnak.

Ünnepi produkciókból is 
bőséges a kínálat: hét kon
certet, szilveszteri gálát és 
két színházi vendégjátékot 
kínálnak. December 17-én 
Szentpéteri Csilla népszerű 
műveket játszik a nagyszín
házban, ahol másnap este 
egy világsztárt hallhat a kö
zönség: Al Di Meola a szege
di Tóth Bagi Csaba Balkán 
Uniójával ad koncertet. A 
Szegedről indult muzsikus
sal 6—7 éve dolgoznak 
együtt, bejárták már a vilá
got. Most közösen létrehoz
tak egy lemezt, amelyen a 
magyar és balkáni népzene 
keveredik a fúziós dzsesz- 
szel. Karácsonyi koncertet 
tartanak 22-én: Rossini ün
nepi kis miséjét - Petite

Al Di Meola december 18-án ad koncertet a nagyszínházban.

Messe Solennelle - a kétzon- 
gorás eredeti verzióban ad
ják elő Pál Tamás dirigálá
sával, a másik zongoránál 
Zalánki Ritával, valamint 
neves szólistákkal. 27-én 
Palya Bea Ribizliálom cím
mel ad koncertet, 28-án a 
100 Tagú Cigányzenekar 
játszik népszerű klasszikus 
műveket áthangszerelve; 
Dankó Pista nótái sem ma
radhatnak ki a műsoruk

A nagy négyes: Szacsvay László, Vári Éva, 
Molnár Piroska és Benedek Miklós.

ból. 29-én Harcsa Veronika 
(kis képünkön) Lámpa
fény-estjére várja rajongó
it. Ugyanekkor a hagyomá
nyos dixie-gálát rendezik 
meg a kisszínházban; a há
zigazda Story vilié Jazz 
Band vezetője, Háló Pál 
családias légkört ígér a ven
dégzenekar, a Budapest 
Ragtime Band humoros geg- 
elemekkel tűzdelt produkci
ójával. László Boldizsár 

idén is vállalta a szilveszteri 
gála megszerkesztését: a Rio 
de Szeged című, riói karne
vált idéző pezsgő kavalká- 
dot már 30-án, 31-én pedig 
kétszer is adják a Showder 
Banddel és a teátrum Sin
gers csapatával.

Két pesti színházi elő
adást is vendégül látnak: 
december 16-án Parti Nagy 
Lajos zenés játékát, A 
Bandy-lá
nyokat 
Ascher 
Tamás 
rende
zésében 
Herná
di Ju
dittal és 
Udva
ros Do
rottyával; 26-án Ronald 
Harwood darabját, A nagy 
négyest Gálffi László rende
zésében Molnár Piroská
val, Vári Évával, Benedek 
Miklóssal és Szacsvay Lász
lóval.

A portugál Pedro Goucha Gomes és Juronics Tamás koreográfiája sikert aratott a kisszínházban

Bosszúálló görögök - balettszínpadon
Bosszúállók címmel görög tragédiákból készített há

romrészes darabot Juronics Tamás és a portugál Pedro 
Goucha Gomes a Szegedi Kortárs Balett számára. Az új 
táncprodukciót decemberben több alkalommal is láthat
ja a közönség a kisszínház színpadán.

Szophoklész és Euripidész 
sorstragédiái nyomán készí
tett új darabot Juronics Ta
más és a portugál Pedro Go
ucha Gomes, a Szegedi Kor
társ Balett társulata számá
ra. A Bosszúállók című pro
dukció három önálló részből 
áll - Elektra, Médeia agóniá
ja, Trakhiszi nők -, három 
különböző látvány világgal. 
A társulat Kossuth-díjas mű
vészeti vezetője elmondta: a 
Londonban élő brit zene
szerző, zongoraművész és 
karmester, Thomas Adés két 
műve annyira megfogta, 
hogy ezeket használta fel az 
Elektra és a Trakhiszi nők 
koreográfiájához. Az opera
szerzőként a Covent Garden
ben és a Metben is sikerrel 
bemutatkozott 40 éves kom

ponista filmes hangulatot 
idéző, erős zenéi Juronics 
Tamás szerint jól illenek a 
szerelem, a bosszú, a csalás 
és a megcsalatás tragédiái
hoz. A közismert, sokszor 
feldolgozott történeteket 
persze nem lehet alig fél órá
ban kibontani, ezért a kroki
szerű táncművek a tragédiák 
esszenciáját adják.

A Hollandiában élő por
tugál koreográfus jegyzi a 
középső darabot, a Médeia 
agóniáját. Pedro Goucha 
Gomes úgy fogalmazott: 
nem törekedett a klasszikus 
tragédia történetszerű elme
sélésére, helyette a férje 
hűtlenségét két gyermekük 
meggyilkolásával megbosz- 
szuló Médeia tettének más
napi felismereset, s az azt

követő rémületet, vívódást, 
pokoljárást; a lelki sokk fi
zikai kivetülését mutatja 
meg. Az érdekes, expresszív 
koreográfiában a táncosok 
mellett fontos szerepet ját
szik rengeteg babafigura is. 
A Nederlands Dans Theater 

egykori táncosa nagy lehe
tőségnek tartotta a szegedi 
meghívást, mert izgalmas, 
kitűnő táncosokkal dolgoz
hatott, akik értették, hogy 
mit szeretne.

A Bosszúállókkal decem
ber 10-én Budapesten, az

együttműködő partner, a 
Nemzeti Táncszínház szín
háztermében vendégszere
pel a társulat. Az új tánc
produkciót decemberben 
több alkalommal is láthatja 
a szegedi közönség is a kis
színház színpadán.

Táncfotók
A Szegedi Kortárs 

Balett jövőre ünnepli 
alapításának 25. év
fordulóját; a jubile
umra táncfotópályá
zatot hirdet az együt
tes. A színházi évad 
végéig lehet fotózni a 
társulat produkcióit, 
táncosait, majd 3 kép
pel kell nevezni. Ei
fert János fotóművész 
zsűrielnökletével vá
lasztják ki a győztest, 
aki megbízást kap a 
jubileumi évad első 
bemutatójának fotó
zására. December 
6-án 18 órakor Tör
köly József fotómű
vész kiállítása nyílik 
meg a SZTE Rektori 
Hivatalában a Szegedi 
Kortárs Balettról ké
szített munkáiból.ek
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Sporttörténelmet írt a szegedi pólócsapat

Kupagyőztes a Beton
Janics és Vajda külföldi edzőtáborral készül

Portugália is ideális
Az EDF DÉMÁSZ-Szeged VE két olimpiai bajnoka, a 

kajakos Douchev-Janics Natasa és a kenus Vajda Attila 
egyaránt külföldi edzőtáborokkal készül a 2012-es 
feladatokra: előbbi már hazatért Bulgáriából, majd 
még idén megy tovább Portugáliába, utóbbi pedig jö
vőre veszi az irányt szintén Portugália felé.

Határtalan a boldogság a medencében.

Folytatás az 1. oldalról 
2011. november 13. Ez a 
dátum aranybetűkkel író
dik majd be nemcsak a sze
gedi vízilabdázás, hanem a 
város sportját áttekintő 
könyvbe is. Molnár Tamá
sék ezen a napon csodát 
hajtottak végre, a főváros
ban, a Szőnyi úti uszodá
ban. A magyar kupa finálé
jában úgy győzték le a cím
védő Honvédőt, hogy Szívós 
Mártonék a harmadik ne
gyed negyedik percében 
már 6—3-ra vezettek. Más 
csapat ilyen, tetemesnek 
mondható hátránynál ma
gába roskad, összezuhan, 
feladja. A szegedieket azon
ban nem ilyen fából farag
ták. A negyed végére felzár
kóztak 7—6-ra, és már ek
kor lehetett tudni, innen 
már nem lesz, nem lehet

Pick Szeged: elindult egy úton
A Pick Szeged férfi kézi

labdacsapata alapos válto
záson ment át az elmúlt 
időszakban. A nyáron több 
új, fiatal játékos érkezett a 
csapathoz. Skaliczki László 
együttese az őszi szezonban 
több emlékezetes meccset 
is játszott, többek között 
legyőzte a nagy riválist, az 
MKB Veszprémet, és a 
bombaerős francia Mont
pelüer-t.

Minden szegedi szurkoló vá
gya és álma valósult meg no
vemberben. Hosszú, közel 3 
és fél éves sikertelenség 
után ismét nyert a Pick Sze
ged férfi kézilabdacsapata a 
nagy rivális, az MKB Veszp
rém ellen. Totális telt ház és 
remek hangulat jellemezte a 
rangadót, amit 24—23-ra 
megnyert a Pick. Minden
képpen fényes és remek dia
dal volt ez a magyar bajnoki 
címvédő ellen. Sajnos ez
után a sérülések miatt tar
talékos Szeged elveszítette a 
veretlenségét a Budapest 
Bank férfi kézilabdaligá
ban, a Tatabánya otthoná
ban nem várt vereséget 
szenvedett.

megállás. Nem is volt, és 12 
másodperccel a vége előtt az 
idegenlégiósok akciója vé
gén (a horvát Aljosa Kunac 
passzolt Aaron Younger
nek, ő az új-zélandi Joseph 
Kayes kezére varázsolta a 
labdát, amely ezt követően 
Gergely István kapujában 
kötött ki) alakult a végered
mény 9-8-ra a Szeged Beton 
javára.

A meccs végét jelző duda
szó felhangzásának pillana
tában elképesztő ünneplés 
vette kezdetét. A lelátón 
egymást ölelgették a szegedi 
és a női döntő után az uszo
dában maradó és a Betont 
szenzációsan segítő szentesi 
drukkerek, a medencében 
pedig már nemcsak a dia
dalt arató pólósok puszil- 
kodtak, hanem a sikerko
vács Vincze Balázstól kezd

Hatalmas csatában győzött a Pick a Montpellier ellen.

Ennek ellenére a drukke
rek elégedettek a csapat tel
jesítményével, a BB-ligában 
az első kört 11 győzelemmel 
és egy vereséggel zárta. Sőt 
a második kört is remekül 
kezdte, a nyáron alaposan 
megerősödött Gyöngyös ott
honában (32—29) nyert a Ti
sza-parti alakulat.

Nézzük az eddigi BL-sze- 
replést! Azt már mindenki 
tudta a sorsoláskor, hogy a 
továbbjutáshoz bravúr 
kell. Előzetesen a szerb 
Partizán és a spanyol León 

ve Cserhalmi Julianna el
nök asszonyig szinte min- 
denki, aki közel áll a csa
pathoz.

A hazajövetel alatt már 
ment a nagy szervezkedés a 
Széchenyi téri városháza 
előtt. Mire Varga Péterék 
odaértek, már állt a színpad. 
Botka László polgármester 
gratulált a fiúknak, majd 
kezdetét vette a hajnalig tartó 
bulizás. Korábban sok ilyen
ben nem volt részük a póló
soknak, a 2009-ben nyert 
LEN-kupa-győzelmük után 
második hatalmas diadaluk 
volt ez az mk-győzelem. Har
madszorra végre összejött a 
bravúr! A Szeged csapata az 
első döntőjét 1980-ban a 
Komjádi uszodában a Szente
si Vízmű ellen veszítette el, a 
másodikat pedig 2000-ben, 
Egerben, a Bitskey uszodá

tűnt verhetőnek. A szerb 
bajnokot el is intézte a Pick 
idegenben, azonban a spa
nyol bajnokság bronzérme
sétől hazai pályán vereséget 
szenvedett. A hispánok ed
dig várakozáson felül telje
sítettek, öt forduló után ve
zették a D csoportot. A bra
vúr pedig végül összejött, a 
minden idők legnagyobb 
meccsei közé eséllyel pályá
zó Pick Szeged-Montpellier 
találkozót 38-35-re meg
nyerte a magyar bajnoki 
ezüstérmes. Erre már Eu

ban a Vasassal szemben. Most 
viszont csúcsra értek Baksa 
Lászlóék. És az évadnak még 
messze nincs vége. A Bajno
kok Ligájában jelentős esély 
mutatkozik a nyolc közé ju
tásra (ilyenre sem volt még 
példa!), a bajnokságban pe
dig nyolc fordulót követően 
az összes csapat a betonosok 
hátát nézi.

Csak azt sajnálja minden 
játékos, edző, vezető, szur
koló, hogy ezt a csodálatos 
szereplést nem élhette meg a 
csapatot évek óta építő, júni
usban elhunyt elnök, Körtvé
lyessy Péter. Nem a véletlen 
műve, hogy az mk-döntő 
után valamennyi játékos a 
klub egykori első emberének 
ajánlotta a sikert. Szép gesz
tus volt, ez is azt bizonyítja, 
ezek a nagyszerű sportolók 
érző szívű emberek is.

rópa is felkapta a fejét, a 
Skaliczki-legények parádés 
teljesítménnyel rukkoltak 
elő. A Pick továbbra is az 
ötödik helyen áll a BL-ben 
a csoportban, azonban a 
francia bajnok elleni siker 
mindenképpen reménykel
tő. A továbbjutást jelentő 
negyedik hely megszerzése 
azonban nem kis feladat. A 
hátralévő öt meccsből 
(Koppenhága itthon, Mont
pellier idegenben, Kiél ide
genben, Partizán itthon, 
León idegenben) hármat 
meg kellene nyerni ahhoz, 
hogy a Pick a legjobb tizen
hat közé jusson. Komoly ki
hívás, komoly feladat. De 
ha az előző szezont nézzük, 
akkor a jóval esélyesebb 
orosz bajnok, a Csehovszki 
Medvegyi ellen is sikerült 
egy bravúr, így a mostani 
csapatban is benne van egy 
ilyen teljesítmény.

A Pick Szeged vezetése 
nem ígért nagyon dolgokat, 
csak annyit, hogy építkezik, 
lépésről lépésre fejlődik. Az 
ősz eddig azt bizonyítja, 
hogy a csapat lépked, ez pe
dig reménykeltő a jövőre 
nézve.

Hosszú edzőtáborozás 
után tér haza Bulgáriából 
az EDF DÉMÁSZ-Szeged 
VE háromszoros olimpiai 
bajnok kajakosa, Douc
hev-Janics Natasa. A kivá
lóság Primorskóban töl
tött több mint másfél hó
napot, ezalatt pedig vele 
volt szeptemberben szüle
tett kislánya, Milana és 
férje, Andrian Douchev is. 
A kajakos napi több órá
ban edzett, ezalatt egy he
lyi dadus, illetve anyósa 
vigyázott a gyermekre. 
Edzője, Kovács László is 
meglátogatta — a szövetségi 
kapitány, Storcz Botond 
társaságában — a helyszí
nen, és beszámolójából 
sok érdekesség kiderült.

- Van olyan nap, ami
kor kettőt edz, máskor 
csak egyet, második moz
gásként pedig fut, nem is 
keveset. Nagyjából nyolc
száz kilométert már maga 
mögött tudhat a vízen, az
az kétségtelenül nagy ter
helést kap. Egy szállodá
ban lakik a család, a fo
lyószakasz, ahol edz, a 
szállótól körülbelül öt ki
lométerre van, itt tárolják 
a hajókat, a motorcsóna
kot, illetve van egy ház, 
amelyet öltözésre használ
hat. Látszik, Bulgáriában 
is tisztelik Natasát. Két 
hétig bolgár női válogatot
takkal edzett, azóta Andró 
fiával tréningezik. A kapi
tány is elégedett volt vele, 
főleg azon súlyzós edzés 
után, amelyet megpróbált 
végigcsinálni, de Natasá

Közérdekű közlemény
1 ./ Tájékoztatom a tisztelt lakosságot, hogy Szeged 
Megyei Jogú Város Közgyűlése 2011. november 10-i 
hatállyal
Szeged-Iparváros területén a Városgazda utca folyta
tásában lévő 25886/28 hrsz.-ú közterületet

Városgazda utcának, 
Szeged-Kiskundorozsmán, az Északi sorról nyíló 
391/2 hrsz.-ú közterületet

Vándor köznek
nevezte el.

2 ./ Tájékoztatom a tisztelt lakosságot, hogy a helyi ál
lattartási rendelet módosulása következtében Szeged 
Megyei Jogú Város területén, az I. és II. számú állat
tartási övezetben a Tisza folyó, a körtöltés és a kle- 
belsbergtelepi vasúti átjárótól a vasútvonal által ha
tárolt területen belül 2012. május 1. napjától sertés 
nem tartható.
Felhívom az érintett területen sertésállománnyal ren
delkezőket, hogy a sertéstartást a jelzett időpontig 
szíveskedjenek megszüntetni.

Dr. Mózes Ervin 
címzetes főjegyző

Hírek a városról, a polgármesterről még: 
www.szeged.hu;www.szegedvaros.hu; 

a Facebookon: Dr.Botka László
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val ellentétben „belehalt”. 
Jó látni, hogy kezd vissza
jönni az ereje - mesélt Ko
vács László.

Douchev-Janics nem sok 
időt tölt Szegeden, hiszen 
november 26-án hajnalban 
érkezett haza, majd de
cember ötödikén már in
dul is Portugáliába ugyan
csak a családjával közö
sen, ahol egészen március 
végéig edz a Nelo központ
jában.

Az EDF DÉMÁSZ-Sze
ged VE másik olimpiai 
aranyérmese, Vajda Attila 
másfajta körülmények kö
zött dolgozik, hogy meg- 
védhesse olimpiai bajnoki 
címét.A kiválóság Magyar
országon, főleg Szegeden 
edz, és ezen idén csak any- 
nyit változtat, hogy decem
berben két hétre Tatára 
költözik - még az ünnepek 
előtt. Az új évben aztán ja
nuár 30-ától kétszer négy 
hétig - közte egy hétig itt
hon lesz - Portugáliában 
folytatja a felkészülését, 
éppen ott, ahol tavaly is 
volt: a Portótól körülbelül 
százötven kilométerre dél
re lévő Aguieirában.

Átadták az MKB Bank 
kajak-kenu prémium és 
Kolonics-díj elismerést, és 
kiderült: az év kenusa a 
szegedi Vajda Attila, az év 
edzője pedig Vajda felké
szítője, Vécsi Viktor lett. 
Ha ez esetleg megismétlő
dik jövőre, az egyet jelent: 
Londonban Vajda megvéd
te C 1000 méteren az olim
piai bajnoki címét.
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